
فقط ۱۰ درصد محصولات شرکت های 
فناور به پتروشیمی ارتباط دارد

یک مقام مسئول گفت:با وجود حضور ۹۲۸۰ شرکت دانش بنیان اما فقط ۱۰ درصد محصولات این 
شرکت ها به صنعت پتروشیمی ارتباط دارد.به گزارش خبرنگار مهر، رضا سلطانعلی زاده امروز شنبه 
در نشست خبری گفت: رویداد پتروفن امسال با دو رویکرد هم افزایی بین دستگاه ها و بازیگران حوزه 
پتروشیمی کشــور همچنین اتصال دانش بنیان ها با هلدینگ خلیج فارس در تاریخ ۱۲ تا ۱۴ آذر 
برگزار می شود.دبیر رویداد پتروفن ادامه داد: بزرگترین مسئله امروز حوزه پتروشیمی اقتصادی کردن 
تولید محصولات مورد نیاز است، و بالغ بر ۹ هزار و ۲۸۰ شرکت دانش بنیان در کشور فعالیت دارند 
که ۱۰ درصد محصولات این شــرکت ها به حوزه پتروشیمی مربوط می شود.سلطانعلی زاده خاطر 
نشان کرد: همایش پتروفن ۱۴۰۲ با شناسایی نیازهای فناورانه شرکت های پتروشیمی تابعه در هفت 
حوزه اصلی و مرتبط صنعت، شــامل "بهبود و تحول در فرآیند، برق و ابزار دقیق، تجهیزات ثابت و 
دوار، دیجیتالیزاسیون، دانش فنی فرایندی و توسعه محصول، مواد شیمیایی و کاتالیست و همچنین 
آب، انرژی و محیط زیست" گام ارزشمند و مهمی در راستای هم رسانی شرکت های هلدینگ خلیج 
فارس و زیست بوم دانش بنیان کشور به منظور تکمیل و توسعه زنجیره تأمین، زنجیره ارزش، توسعه 
فناوری و خودکفایی بر می دارد.وی در خاتمه افزود: اقتصادی کردن محصولات از اهمیت به سزایی 
برخوردار اســت و در این رویداد ســعی بر آن شده تا شرکت های دانش بنیان خود را معرفی کرده 
و نیاز شــرکت ها را برطرف کنند.در ادامه این نشست رشید قانعی مدیر عامل گروه سرمایه گذاری 
پتروشــیمی ایرانیان گفت: هلدینگ خلیج فارس در ســال های اخیر تحولاتی داشته است؛ اعم از 

پیشرفت و سرمایه گذاری و به فناوری و توسعه دانش بنیان ها توجه ویژه ای داشته است
وی ادامه داد: رویدادی که در کیش اتفاق می افتد پذیرای دانش بنیان ها بود اما ما نیاز به رویدادی 
داشتیم که شرکت های دانش بنیان خود را در زمینه پتروشیمی معرفی کنند به همین دلیل پترو 
فن طراحی و رویدادی که دانش بنیان ها بتوانند خود را به طور کامل معرفی کنند.قانعی اضافه کرد: 
در ســال جاری این رویداد در سطح ملی برگزار می شــود و تمامی شرکت های پتروشیمی حضور 
پیدا می کنند. حضور این شــرکت ها برای اعلام نیاز خود به شرکت های دانش بنیان است و زمانی 
که رویدادی در ســطح ملی برگزار می شود به امکانات ملی نیاز داردوی در خاتمه خاطرنشان کرد: 

امیدواریم این رویداد هر ساله در سطح بالاتری برگزار شود.

سود بازرگانی ۱۱ ردیف تعرفه 
گوشت گوساله تا پایان سال صفر 

شد
بر اســاس بخشــنامه دفتر واردات گمرک ایران به گمرکات 
اجرایی سراســر کشور، سود بازرگانی واردات گوشت گوساله 
با تعرفه های مشــخص شده تا پایان سال صفر درصد لحاظ 
خواهد شــد.به گزارش ایســنا، در این ابلاغیه آمده است:به 
پیوست تصویب نامه شماره ۱۴۲۱۳۰/۶۱۸۴۲ هیات وزیران 
در خصوص"ماخذ ســود بازرگانی گوشــت گوســاله تازه و 
منجمد" )شامل لاشه، شــقه و قطعات با استخوان( ارسال و 
اعلام می دارد سود بازرگانی اقلام مزبور با ردیف تعرفه های 
ذیــل از اول مهر ۱۴۰۲ تا پایان ســال ۱۴۰۲ به میزان صفر 

درصد تعیین می گردد.

عضو کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها مجلس شورای اسلامی به 
بیان توضیحاتی درباره حمایت های 
دولت از صنایع بــرای پیش رفتن 
به سمت ذخیره ســازی گاز برای 
جلوگیری از قطعی سوخت آنها در 
محمد  پرداخت.حسین  زمستان ها 
صالحــی دارانی عضو کمیســیون 
امور داخلی کشور و شوراها مجلس 
شــورای اســلامی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر، درباره ذخیره سازی 
گاز توسط صنایع در کشور ما گفت: 
مشــکلی که صنایع ما هر ساله در 

دوران پیک مصرف با آن رو به رو هستند ناترازی گاز و قطع انرژی مصرفی 
آنها اســت.وی در ادامه بیان کرد: ذخیره ســازی گاز کلیدی ترین راهکار 
برای رفع ناترازی مقطعی در زمان افزایش مصرف گاز توســط بخش های 
خانگی در فصول سرد سال است. این رویکرد در کشورهای اروپایی به طور 
متوســط معادل ۲۵ درصد کل مصرف است.این نماینده مجلس یازدهم 
توضیح داد: کشــور ما در فصول گرم سال گاز مازاد دارد که می تواند این 
گاز مازاد را به جای صادرات یا عدم برداشت گاز، به سمت اعطای این گاز 
به صنایع در قالب های مختلف از جمله CNG، LPG، LNG و گاز طبیعی در 
اختیار صنایع دارای مخازن ذخیره سازی قرار دهد.صالحی دارانی در ادامه 
بیان کرد: دولت برای تشــویق صنایع به ذخیره سازی اعلام کرده که گاز 
تحویلی به صنایع در جهت ذخیره ســازی معادل تعرفه گاز طبیعی برای 
مصــارف معمول به آنها تعلق خواهد گرفت. با این اقدام صنایع می توانند 

این گاز ارزانی را که در تابســتان ها 
ذخیره کرده اند در زمستان ها مورد 
اســتفاده قرار دهنــد.وی در ادامه 
بــا بیان اینکه البته ذخیره ســازی 
گاز CNG سخت اســت افزود: باید 
به سمت ذخیره ســازی سایر انواع 
گاز برویــم و گاز مایع را هم بتوانند 
ذخیــره کنند. بایــد وزارت نفت و 
وزارت صنایــع کمــک کنند و این 
گاز را ذخیره ســازی کنند.صالحی 
دارانی افزود: طرح تشویقی دولت به 
صنایع برای ذخیره سازی گاز به این 
صورت است که وزارت نفت باید گاز 
را در فصول گرم سال به جای سوزاندن به قیمت پایین در اختیار صنایع 
قرار دهد. از سوی دیگر در شهرهای بزرگ به دلیل کمبود گاز در صنایع 
استفاده از مازوت در صنایع بالا رفته که به دلیل اعتراضات رخ داده مصرف 
مازوت به شدت کاهش پیدا کرده است.این نماینده مجلس یازدهم ادامه 
داد: اگر صنایع به سمت ایجاد این مخازن بروند و گاز مازاد در تابستان ها 
را ذخیره کنند هم جلوی هدر رفت گاز در تابستان ها گرفته می شود و هم 
اینکه گاز صنایع در زمستان ها قطع نمی شود که منجر به تعطیلی و ضرر 
به صنایع شود.این نماینده مجلس یازدهم توضیح داد: طرح های تشویقی 
دولت خیلی خوب اســت اما این یک امر یک طرفه است و به صرف اینکه 
وزارت صمت با فشــار روی صنایع بخواهد آنها را مجبور به ذخیره سازی 
کند این امر امکان پذیر نیســت. اما اگر ســایر ارگان هــا هم از این طرح 
حمایت کنند قطعاً مورد استقبال صنایع و کارخانجات بزرگ قرار می گیرد.

پالایش  ملی  مدیرعامل شــرکت 
و پخــش فرآورده های نفتی ایران 
از افزایــش ظرفیــت تولید روزانه 
۲ میلیــون لیتری بنزیــن و ۳.۵ 
میلیون لیتری گازوئیل کشــور تا 
اردیبهشت ماه ســال ۱۴۰۳ خبر 
داد.به گــزارش خبرگزاری مهر به 
نقل از صداوسیما، جلیل سالاری 
و  پالایش  مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی ایران، در 
اینباره گفت: ظرفیت کنونی تولید 
بنزین کشــور روزانه ۱۱۵ میلیون 
لیتر اســت که با افزایش خوراک 
در چند پالایشگاه، ظرفیت تولید 
بنزین کشور روزانه ۲ میلیون لیتر 

و ظرفیت گازوئیل کشــور روزانه ۳ تــا ۳.۵ میلیون لیتر افزایش می یابد.

وی افزود: بــرای افزایش خوراک 
به توســعه و  نیاز  پالایشــگاه ها، 
سرمایه گذاری جزئی در سه خط 
لوله اســت که خطوط این بخش 
نهایی شده و در حال نهایی کردن 
ایستگاه ها به منظور بهره برداری از 
خطوط هستیم.علی اکبر نژادعلی، 
مدیرعامل ســابق شــرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی مردادماه 
امسال درباره وضعیت تولید بنزین 
کشــور گفته بود: وضــع تولید و 
توزیع در کشور مناسب است و در 
پالایشگاه های کشور نیز از ابتدای 
ســال حدود ۱۰ درصــد افزایش 
تولیــد داریم که ایــن افزایش در 

مردادماه به ۱۶ درصد رسیده است.
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وزیر اطلاعات گفت: هیمنه قدرت آمریکا که مدعی حمایت نظامی، اطلاعاتی، اقتصادی و سیاسی از رژیم صهیونیستی بود با عملیات طوفان الاقصی 
از هم پاشــیدبه گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل خطیب، وزیر اطلاعات در همایش روسای حفاظت اطلاعات فرماندهی کل 
نیروی انتظامی با تأکید بر نقش مجموعه های حفاظت اطلاعات اظهار داشــت: حفظ ســرمایه اصلی هر مجموعه و دستگاه، نیروی انسانی است و 
موفقیت دستگاه های حفاظت اطلاعات با ایجاد تحول و تعالی و گام نهادن در مسیر آموزه های دینی که مورد تأکید رهبر عزیزمان است، مضاعف 
می شود، بنابراین باید مانند پیامبران هدایتگر باشیم و قرآن هدایت را با انذار، تبشیر، موعظه و حکمت همراه دانسته و این ابزارها در مجموعه های 
حفاظت اطلاعات باید موردتوجه باشــد. وی افزود: مجموعه های حفاظت اطلاعات از ارکان اصلی امنیت کشــور هستند. در امنیت درونی، نظام به 
حفاظت ها وابستگی قطعی دارد و اقتدار خود را مدیون عملکرد هوشمندانه ، فناورانه ، عالمانه و مدبرانه حفاظت ها است. حفاظت ها می توانند نیروی 

انسانی ما را حفظ کنند، مخصوصاً در نیروی انتظامی که نیروی خط مقدم امنیت  کشور است.

www.sobh-eqtesad.ir

وزیر اطلاعات در همایش رؤسای حفاظت اطلاعات فراجا

مجموعه های حفاظت اطلاعات از ارکان اصلی امنیت کشور هستند

info@sobh-eqtesad.ir

۵ سند همکاری میان ایران 
و افغانستان امضا شد

وزیر جهاد کشاورزی در آخرین روز از اجلاس مشترک همکاری های 
اقتصادی ایران و افغانستان از روند تفاهم نامه ها بین دو کشور ابراز 
رضایت کرد و بر گســترش روابط اقتصادی تاکید کرد.به گزارش 
خبرگــزاری مهر به نقــل از وزارت جهاد کشــاورزی، محمدعلی 
نیکبخت، وزیر جهاد کشاورزی در ششمین روز از نشست مشترک 
همکاری های اقتصادی ایران و افغانستان گفت: در بدو ورود هیأت 
افغانستان، اجلاس کمســیون مشترک همکاری های اقتصادی دو 
کشور برگزار شد و متعاقب آن ۵ کمیته تخصصی ذیل کمیسیون 
اصلی شکل گرفت، این کمیته ها با بررسی مسائل تخصصی، اسناد 
مشــترکی را تهیه و در حال حاضر برای امضا آماده شده است.وی 
افزود: اراده دو طرف بر گســترش همکاری در زمینه های مختلف 
تجاری، اقتصادی و فرهنگی استوار است و جمهوری اسلامی ایران 
آمادگی دارد تجربیات ذی قیمت خود را در بخش های کشــاورزی، 
صنعت، معدن، تجارت، آموزش عالی، بهداشت و درمان و تجهیزات 
پزشکی در اختیار همسایگان قرار دهد.نیکبخت امتیاز هم جواری 
و وجود مرز مشــترک دو همسایه را فرصتی برای توسعه بازارهای 
مرزی برای گســترش حجم مبادلات دو کشور دانست و گفت: در 
حال حاضر تجارت بین دو کشــور انجام می شود اما رضایت بخش 
نیست و می توان با زدودن مقررات دست و پاگیر و تسهیل امور برای 
تجار و بازرگانان دو کشــور، ظرفیت تجارت مرزی را افزایش داد.

وی در همین خصوص ایجاد مناطق آزاد مشــترک، تأسیس مراکز 
تجاری دائمی در دو کشــور، برپایی نمایشگاه های فصلی با هدف 
معرفی توانمندی های دو کشــور و نشست مشترک سرمایه گذاران 
دو طــرف برای حضور در فعالیت های اقتصادی و ســرمایه گذاری 
را از جملــه راهکارهای عملی برای گســترش همکاری های ایران 
و افغانستان برشمرد.وزیر جهاد کشــاورزی، کشت قراردادی و فرا 
ســرزمینی به ویژه در تولید محصولات اساسی کشاورزی را دیگر 
زمینه همکاری میان دو کشــور دانست و از خرید تضمینی برخی 
محصولات کشاورزی با اولویت همسایه شرقی را از محورهای مورد 
نظر جمهوری اسلامی ایران در حوزه کشاورزی اعلام کرد.گسترش 
روابط با کشورهای مسلمان منطقه نیکبخت از سیاست راهبردی 
کشــورمان برای گسترش روابط با همسایگان و ملت های مسلمان 
منطقه ســخن به میان آورد و گفت: آماده انتقال دانش و فناوری 
در صنایع، معادن، راه سازی و امور زیربنایی به افغانستان هستیم به 
این منظور، هیأت افغان از صنایع، معادن و فولاد استان اصفهان و 
ظرفیت های بندر چابهار در سیستان و بلوچستان بازدید کرده است.

وی، جاده ترانزیتی از چابهار تا مرز میلک و در ادامه به خراســان 
جنوبی و در امتداد آن به خراسان رضوی را به عنوان ظرفیت بزرگ 
انتقال کالا معرفی کــرد و از احداث خط ریلی چابهار به زاهدان و 
مسیر کناری به مرز میلک و امتداد این راه آهن به خراسان رضوی 
در آینده نزدیک خبر داد که می تواند دسترســی قندهار و ســایر 
نقاط افغانســتان به ایران و دیگر کشورهای منطقه را فراهم کند.

وزیر جهاد کشــاورزی در پایان وضعیت امنیتی حاکم بر سرحدات 
دو کشــور را مطلوب خواند و اجرای اسناد تفاهم همکاری را عامل 
گســترش امنیت پایدار در منطقه و میان دو کشــور ارزیابی کرد.

گفتنی اســت در این نشست ۵ سند همکاری اقتصادی با عناوین 
سند یادداشت تفاهم اجلاس کمیســیون مشترک همکاری های 
اقتصادی، صورتجلسه نشست کمیته مشترک همکاری های حمل 
و نقل بین المللی جاده ای، ســند یادداشت تفاهم همکاری سازمان 
هواپیمایی کشــوری ایران و طرف افغانستانی، سند همکاری میان 
ذوب آهن اصفهان و طرف افغانستانی و سند همکاری مناطق آزاد، 

میان مسؤولان دو کشور امضا و مبادله شد.

گزیده خبر

سرمایه گذاری صنایع در ذخیره سازی گاز جلوی قطع گازشان را 
می گیرد

در دیدار روسای جمهور ایران و ترکیه مطرح شد

ضروری دانستن اقدام هماهنگ جهان اسلام در دفاع از فلسطینیان

چند و چون شناسه دار شدن 
محصولات کشاورزی

دستورالعمل کنترل بیماری های طیور منتشر شد

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: با اجرای قانون شناسه دار کردن محصولات کشاورزی، مصرف  کنندگان 
میوه های ایرانی قبل از خرید می توانند از همه مشخصات محصول مطلع شوند. تاکنون نیز ۵۲ هزار و ۱۸۰ بهره بردار در 
سامانه باغات کشور )سبک( ثبت نام کرده اند.به گزارش ایسنا، قاسم پیشه ور جزئیات طرح شناسنامه دار شدن محصولات 
کشاورزی را تشریح کرد و گفت: یکی از دغدغه های کشاورزان و بازارهای هدف نبود آمار دقیق قابل اتکا بود تا بتوانیم بر 
اساس آن برنامه ریزی داشته  باشیم.   وظیفه ای که وزارت جهادکشاورزی بر اساس قانون بر عهده اتاق اصناف کشاورزی 

گذاشته  شناسنامه دار کردن محصولات کشاورزی است

۳۵۰ هزار تومان دیگر از بهای سکه ریخت

جدیدترین آمار تولید زنجیره آهن و فولاد اعلام شد
با هم برای ثبات و توسعه اقتصادی

3

3

3

3

2

3

مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران؛

افزایش ظرفیت تولید روزانه ۲ میلیون لیتری بنزین کشور تا 
اردیبهشت 
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گزیده خبر
سخنگوی ستاد انتخابات کشور:

تعداد داوطلبان انتخابات مجلس 
خبرگان به ۲۶۵ نفر رسید

سخنگوی ستاد انتخابات کشور خبر داد که تعداد داوطلبان انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری به ۲۶۵ نفر رســید.به گزارش ایســنا، محسن اسلامی در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: تا ســاعت ۱۴ امروز ۲۶۵ نفر برای شرکت در 
انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری ثبت نام کردند.وی با اشاره 
به آمار سنی داوطلبان گفت: افراد دارای سن ۴۰ تا ۵۰ سال ۳۳ درصد، ۵۰ 
تا ۶۰ ســال ۲۸ درصد، ۶۰ تا ۷۰ سال ۲۸ درصد و ۷۰ سال به بالا نیز ۱۱ 
درصد متقاضیان را تشکیل می دهند.سخنگوی ستاد انتخابات کشور اظهار 
کرد: اســتان های هرمزگان، ایلام، زنجان، قزوین، قم، کردستان، خراسان 
جنوبی، ســمنان، اصفهان و مازندران، ده استان برتر از نظر استقبال از این 
انتخابات هستند.اســلامی افزود: ۶۱ درصد متقاضیان سابقه داوطلبی و ۵۲ 
درصد داوطلبان ســابقه ایثارگری دارند. ۵۱ نفر از نمایندگان فعلی مجلس 
خبرگان تاکنون در این انتخابات ثبت نام کرده اند.وی درباره فرایند بررسی 
صلاحیت های داوطلبان انتخابات مجلس شــورای اسلامی نیز گفت: شب 
گذشــته همه فرایند بررسی  داوطلبان در هیأت های اجرایی به پایان رسید 
و از امروز بررسی نتایج اعلامی هیات های اجرایی به داوطلبان اعلام خواهد 
شــد. کســانی که عدم احراز یا عدم تایید در هیات های اجرایی داشتند از 
فرمانداری هــای مربوطه نتایج را به صــورت مکتوب یا پیامکی یا حضوری 
دریافت می کنند و شیوه اعلام در اختیار فرماندار است که با توجه به میزان 
داوطلبان آن حوزه، تشــخیص می دهد چه شــیوه ای را برای ابلاغ داشته 
باشد. به عنوان مثال در شهر تهران به علت تعداد بالای داوطلبان، به صورت 
پیامکی اعلام می شــود.وی ادامه داد: اگر داوطلب به عدم احراز صلاحتیش 
اعتراض داشــته باشد،  از ۲۱ آبان تا ۲۴ آبان از ساعت ۸ الی ۱۸ به صورت 
غیرحضــوری و از  طریق آدرس kkkkkkk.kkk.kk وارد ســامانه وزارت 
کشــور شده و به لینک قسمت میز خدمت شورای نگهبان مراجعه کرده و 

اعتراض خود را ثبت خواهد کرد.

دلایل عدم تایید صلاحیت ها به 
داوطلبان ابلاغ می شود

داوطلبانی که صلاحیت آنها در هیات های اجرایی تایید نشــده باشد، فرصت برای 
اعتراض دارند.به گزارش ایسنا، فرصت بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات مجلس 
شــورای اسلامی توسط هیات های اجرایی روز گذشته به پایان رسید و نتیجه این 
بررســی ها امروز و فردا - ۱۹ و ۲۰ آبان ماه - به اطلاع داوطلبان خواهد رســید.

داوطلبانی که صلاحیت آنها تایید نشــده باشد، در روزهای ۲۱ تا ۲۴ آبان فرصت 
دارند که اعتراض خود را به هیات نظارت استانی اعلام کنند. آنها می توانند دلایل 
عدم تایید یا عدم احراز  صلاحیت خود را از هیات های اجرایی جویا شــوند.از روز 
۲۵ آبان رســیدگی به صلاحیت داوطلبان توسط هیات نظارت استان با کسب نظر 
از هیات مرکزی نظارت بر انتخابات آغاز می شــود.جدول مراحل اجرای انتخابات 
مجلس شورای اسلامی به شرح زیر است:۱۹ آبان تا ۲۰ آبان: ابلاغ مراتب عدم تایید 
یا عدم احراز به داوطلبان۲۱ آبان تا ۲۲ آبان: درخواســت کتبی داوطلبان مبنی بر 
دریافــت دلایل عدم تایید یا عدم احراز به هیات اجرایی۲۳ آبان تا ۲۶ آبان:  ابلاغ 
دلایل به داوطلب توسط هیات اجرایی با رعایت قانون۲۱ آبان تا ۲۴ آبان:  شکایت 
داوطلبانــی که صلاحیت آنان در هیات اجرایی مــورد تایید قرار نگرفته به هیات 
نظارت اســتان۲۵ آبان تا ۱۴ دی: رســیدگی به صلاحیت داوطلبان توسط هیات 

نظارت استان با کسب نظر از هیات مرکزی نظارت بر انتخابات

معاون تعلیم و تربیت سازمان بسیج مستضعفین:

نرم افزار تخصصی حوزه تعلیم و 
تربیت به زودی رونمایی می شود

معاون تعلیم و تربیت ســازمان بسیج مستضعفین از رونمایی از نرم افزار تخصصی 
حوزه تعلیم و تربیت در آینده نزدیک خبر داد.به گزارش ایســنا، اولین جشــنواره 
تربیتی کشــوری شجره طوبی روز پنج شــنبه)۱۸ آبان(، به همت معاونت تعلیم و 
تربیت ســازمان بسیج مستضعفین برگزار شد.حجت الاسلام احسان رضایی معاون 
تعلیم و تربیت سازمان بسیج مستضعفین در حاشیه این جشنواره در گفت وگویی 
رسانه ای، با اشاره به جزئیات برگزاری جشنواره طوبی، گفت: اصل جشنواره برآمده 
از الگوپردازی بوده یعنی به دنبال شناسایی الگوها و انتشار الگوهای تربیتی هستیم.

وی افــزود: برای مســأله الگویابی برنامه های متفاوتی داشــته ایم که یکی از آن ها 
برگزاری این جشنواره است، نمونه های موفق موجود را شناسایی کرده و با افرادی 
که در این عرصه می خواهند فعالیت کنند، ارتباط شــبکه ای و زیرســاختی ایجاد 
می کنیم.معاون تعلیم و تربیت سازمان بسیج مستضعفین تأکید کرد: ارسال آثار این 
جشنواره از سال گذشته آغاز شد و بالغ بر ۴ هزار اثر در جشنواره دریافت شد، در 
مرحله اول  نیز ۱۰۰ اثر برتر انتخاب شــد و در نهایت در ۴ بخش اصلی جشنواره 
از ۳ اثر برتر تقدیر خواهیم کرد.رضایــی گفت: نرم افزار تخصصی و کاربردی برای 
کنشگران حوزه تعلیم و تربیت آماده کردیم که به نوعی دستیار تعلیم و تربیت آن ها 

باشد و به زودی رونمایی می شود.

در دیدار روسای جمهور ایران و ترکیه مطرح شد

ضروری دانستن اقدام هماهنگ جهان اسلام در دفاع از فلسطینیان
رئیس جمهور تاکید کرد: اکنون همه کشورهای اسلامی 
از جمله ایــران، ترکیه و مصر در معرض امتحانی الهی 
قرار دارند تا با اقدامات به موقع خود با جنایت بی سابقه 
صهیونیست ها مقابله کنند.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم 
رئیسی در حاشیه شانزدهمین اجلاس سازمان همکاری 
اقتصادی »اکو« در دیــدار رجب طیب اردوغان رئیس 
جمهور ترکیه، مساله فلسطین و جنایات هولناک رژیم 
غاصب صهیونیســتی در غزه را مهمترین دغدغه امروز 
جهان اســلام و بلکه جامعه بشری دانست و با تاکید بر 
ضرورت فشار همه جانبه جهان اسلام بر رژیم جنایتکار 
صهیونیستی، قطع روابط سیاسی و اقتصادی کشورهای 
اسلامی با رژیم صهیونســیتی را به عنوان اقدامی موثر 
و بازدارنده در توقف جنایات صهیونیست ها علیه مردم 
مظلوم فلسطین خواستار شد.رئیسی قتل عام فلسطینیان 
بی دفاع و سکوت مرگبار سازمان ها و نهادهای بین المللی 
و مدعیان حقوق بشر را مایه تاسف دانست و تاکید کرد: 
اکنون همه کشورهای اسلامی از جمله ایران، ترکیه و 
مصر در معرض امتحانــی الهی قرار دارند تا با اقدامات 
به موقع خود با این جنایت بی سابقه مقابله کنند.رئیس 
جمهور با ضروری دانستن اقدام هماهنگ جهان اسلام 
در دفاع از فلســطینیان تاکید کــرد: ارزیابی بنده این 
است که اگر نشســت اضطراری سازمان همکاری های 
اســلامی در عربستان منجر به کمک به ملت فلسطین 
و نجات آنها نشود، دامنه درگیری ها در منطقه افزایش 
می یابد، چرا کــه ملت های منطقه متوجه می شــوند 
که دولت های اســلامی در کمک به مردم فلســطین و 
غزه ناتوان هستند.رئیســی ضمن گلایه شدید از روند 

قطره چکانی کمک های بشردوســتانه به مردم غزه، به 
نقش موثر گذرگاه رفح و کشــور مصر در کمک رسانی 
اشــاره و از توقف محموله های کمک های بشردوستانه 
و مردمی ایران و چندین کشــور مسلمان دیگر در این 

گذرگاه گلایه کرد.در این دیدار رجب طیب اردوغان نیز 
با ابراز تاســف از فجایع انسانی در غزه، تعهد داد که در 
کمک به مردم فلسطین و فشار بر رژیم صهیونیستی با 
جمهوری اسلامی ایران همراهی کند.رئیس جمهور در 

ایــن دیدار همچنین روابط دوجانبه ایران و ترکیه را رو 
به گسترش توصیف کرد و بر فراهم بودن زمینه توسعه 
بیشتر روابط به ویژه در بخش تجاری، انرژی و اقتصادی 

و ارتقای آن به سطوح بالاتر تاکید کرد.

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: هیچ وجدان زنــده و بیداری با دیدن 
تصاویر قتل عام فلســطینیان در غزهk، محاصره کامــل بیش از ۲ میلیون 
انسان، بمباران بیمارستان ها و کشتار بیماران سکوت نخواهد کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور خارجه در شبکه اجتماعی 
خود در فضای مجازی، نوشت: این لکه ننگ هیچگاه از پیشانی آمریکا پاک 
نخواهد شــد که در سایه حمایت تمام عیار دولت آمریکا، رژیم صهیونیستی 
آسوده خاطر در حال قتل عام و نسل کُشی فلسطینیان است.  آیا جهان منتظر 
شــورای امنیت سازمان ملل است؟! سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: 
این شــورا در ســایه حق وتوی آمریکا و حمایت انگلیس و فرانســه از رژیم 
شرور صهیونیســتی، اراده ای برای توقف ماشین کشتار رژیم صهیونیستی و 
پایان نسل کُشــی فلسطینیان ندارد! وی در ادامه این مطلب آورده است: غزه 
آزمونی است تا بشریت وجدان خود را بیازماید! هیچ وجدان زنده و بیداری با 
دیدن تصاویر قتل عام فلسطینیان در غزهk، محاصره کامل بیش از ۲ میلیون 
انسان، بمباران بیمارستان ها و کشتار بیماران و محاصره بیمارستان کودکان 

سکوت نخواهد کرد.

کنعانی:

هیچ وجدان بیداری با دیدن تصاویر قتل عام فلسطینیان سکوت 
نخواهد کرد

ســخنگوی دولت در تشــریح برخی اقدامات دولت برای حمایت از جوانان، گفت: در زمینه تســهیلات بانکی ما یک عنوان وام جدید به عنوان تســهیلات 
فرزندآوری اضافه کردیم .به گزارش خبرگزاری مهر، علی بهادری جهرمی، سخنگو و دبیر هیأت دولت امروز )جمعه ۱۹ آبان ماه( در نشست با معاونان امور 
جوانان سراسر کشور حضور پیدا کرد و ضمن سخنرانی به پرسش های حضار پاسخ داد.سخنگوی دولت در مقدمه سخنانش، گفت: مدیران جوان در استان ها 
باید حلقه وصل ابتکارها و ایده های جوانان استان های خودشان با سایر دستگاه ها باشند. حقیقتاً هم نشینی با جوانان حائز برکات بسیاری خواهد بود و از این 
جهت برکات متعددی در کار شما وجود دارد.وی با بیان اینکه رویکرد رئیس جمهور و دولت سیزدهم نسبت به جوان گرایی کاملًا مشخص است، اظهار کرد: 
ما چه در بین اعضای کابینه و استانداران و چه در مدیریت میانی مانند معاونان وزرا، بسیاری از جوانان را در مدیریت کشور می بینیم. رئیس جمهور در دو سال اخیر خود شخصاً جلسات بسیاری با جوانان 
از جمله در دانشگاه ها داشته اند و به طور کلی دغدغه مجدانه برای حمایت از جوانان دارند.سخنگوی دولت تصریح کرد: جوانان ما حق دارند که به خاطر مشکلات معیشتی گلایه مند باشند چون سال های 
جوانی خود را با شرایط تورم کشور سپری کردند و در سال های قبل صحبت های ناامیدانه با آنها مطرح می شد. باید پیشرفت ها و موفقیت ها و در کنار آن دلایل ناکامی ها برای مردم و خصوصاً جوانان تبیین 
شود.بهادری جهرمی در تشریح برخی اقدامات دولت برای حمایت از جوانان، اظهار داشت: در زمینه تسهیلات بانکی ما یک عنوان وام جدید به عنوان تسهیلات فرزندآوری اضافه کردیم که پیش از این وجود 
نداشته است. وام های دیگر مربوط به جوانان مانند وام مسکن و وام ازدواج نیز سعی شده افزایش قابل توجه پیدا کند. همچنین میانگین حقوق سربازان که در سال ۱۳۹۹ حدود ۵۰۰ هزار تومان بود، امروز 

برای سربازان مجرد ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان و اگر متأهل باشند ۷ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان است. بانک مرکزی نظارت دقیق و سخت گیرانه ای بر عملکرد بانک ها دارد.

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: آسمان امن کشور در رصد شبانه روزی غیورمندان پدافند هوایی است و کوچک ترین تحرکات 
هوایی و پهپادی بیگانگان به صورت لحظه ای ثبت و ضبط می شود.به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ علیرضا صباحی فرد در جمع فرماندهان و 
کارکنان گروه پدافند هوایی بابلسر روند تولید علم و پیشرفت در عرصه علوم پدافندی به ویژه در عرصه نظامی کشورمان را مطلوب دانست 
و افزود: قدرت پدافندی کشــورمان تمامی معادلات منطقه و فرامنطقه ای را برهم زده است .سرتیپ صباحی فرد با اشاره به اینکه تاکنون 
درخواست های متعددی در زمینه خرید تسلیحات پدافندی از جانب کشورهای دور و نزدیک داشته ایم، ابراز کرد: وقفه ای کوتاه در پیشرفت 

علمی و عقب ماندن از فناوری روز دنیا منجر به وابستگی کشورمان به دیگران می شود و یقینا اقتدار امروزی وجود نخواهد داشت.فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش اظهار کرد: نیروهای 
زبده، متخصص و با ذکاوت پدافند هوایی ارتش با تسلط کامل بر تسلیحات و تجهیزات پدافندی، در لحظه آمادگی دفع تهدیدات را دارند.وی با تاکید بر اینکه نیروهای مسلح کشورمان 
مخالف هرگونه جنگ، اشِغال، بی ثباتی و ناامنی در منطقه هستند، خاطرنشان کرد: نفوذ اطلاعاتی و چتر امنیت پدافندی کشورمان امروز از مرزهای هوایی کشورمان فراتر رفته است و 
متخصصان علوم پدافندی کیلومتر ها دورتر را پایش و در صورت نیاز اقدام لحظه ای و متقابل را انجام می دهند.سرتیپ صباحی فرد، اظهار کرد: آسمان امن کشور در رصد شبانه روزی 

غیورمندان پدافند هوایی است و کوچکترین تحرکات هوایی و پهپادی بیگانگان به صورت لحظه ای ثبت و ضبط می شود.

بهادری  جهرمی:

بانک مرکزی نظارت دقیق و سخت گیرانه ای بر عملکرد بانک ها دارد
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:

نیروهای مسلح کشورمان مخالف هرگونه جنگ و اشغال است

وزیر کشور گفت: فردی که موجب آتش سوزی عمدی در کمپ ترک اعتیاد 
در لنگرود شــده بود، انگیزه خود را اختــلاف با مدیران آن مجموعه اعلام 
کرده است.به گزارش ایســنا، احمد وحیدی صبح امروز در حاشیه بازدید 
از ســتاد انتخابات کشور درباره آتش ســوزی در کمپ ترک اعتیاد لنگرود 
در جمــع خبرنگاران، اظهار کرد: با توجه به شــواهد موجود در صحنه، دو 
احتمال وجود داشت؛ یک احتمال اینکه این اتفاق به دلیل سهل انگاری رخ 
داده باشــد و احتمال دیگری هم اینکه حادثه عمدی بوده است و کسی از 
بیرون به آن مرکز آمده و آتش سوزی را انجام داده است.وزیر کشور افزود: با 
تلاش های پلیس و فراجا هر دو فرضیه دنبال شد و آثاری که در صحنه پیدا 
شد، نشان داد که جسمی از بیرون به داخل وارد و موجب آتش سوزی شده 
است.وحیدی ادامه داد: با بررسی های صورت گرفته، نفری که متهم به این 
کار بود، دســتگیر شد و او  هم اعتراف کرد و معلوم شد شروع آتش سوزی 
با دخالت این فرد که پیش از این هم ســابقه اعتیاد داشته و در این کمپ 
حضور داشته، انجام شــده است.وزیر کشور گفت: این حادثه عمدی بود و 
آن فرد از بیرون مرکز آمده و مواد اشتعال زا استفاده کرده است. انگیزه ای 
هم که اعلام کرده، اختلافات بــا مدیران این مرکز ترک اعتیاد که مربوط 
به بخش خصوصی اســت، بود. ادامه بررسی ها توسط دستگاه قضا دنبال 

می شود.

توضیحات وزیر کشور درباره انگیزه عامل آتش سوزی کمپ ترک 
اعتیاد لنگرود
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گزیده خبر

جدیدترین آمار تولید زنجیره 
آهن و فولاد اعلام شد

آمار تولید انواع محصولات زنجیره فولاد در هفت ماهه نخســت سال جاری 
حکایت از آن دارد که میزان تولید در این حوزه تفاوت چندانی با آمار تولید 
آن ها در مدت مشــابه سال گذشته نداشته و نهایت افزایش تولید متعلق به 
آهن اسفنجی با میزان رشد ۵.۴ درصدی است. به گزارش ایسنا، طبق آمار 
انجمــن تولیدکنندگان فولاد ایران از ابتدای ســال جاری تا پایان مهر ماه 
تولید آهن اسفنجی بیشترین رشــد تولید را نسبت به هفت ماهه ابتدایی 
ســال گذشته داشته است؛ طی این مدت ۲۲ میلیون و ۱۱۲ هزار تن آهن 
اسفنجی تولید شده که نســبت به ۲۰ میلیون و ۹۸۴ هزار تن تولیدی در 
مدت شش ماهه سال ۱۴۰۱ رشد ۵.۴ درصدی را نشان می دهد. سه میلیون 
و ۲۵۵ هزار تن از آهن اسفنجی تولید شده متعلق به یکماهه مهر ماه است.

پس از آن در هفت ماهه ابتدایی ســال جاری پنج میلیون و ۵۱۱ هزار تن 
مقاطع تخت فولادی تولید شده که ۳.۷ درصد بیشتر از میزان تولید آن )پنج 
میلیون و ۳۱۵ هزار تن( در مدت مشابه سال گذشته است. حدود ۷۵۶ هزار 
تن مقاطع تخت فولادی در مهر ماه امسال تولید شد.میزان تولید محصولات 
فولادی در نیمه مدت مذکور سال جاری، دو درصد بیش از میزان تولید آن 
در مدت مشابه سال گذشته است. از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا پایان مهر ماه، ۱۲ 
میلیون و ۷۶۶ هزار تن محصولات فولادی در کشور تولید شده بود که این 
رقم در مدت مشابه سال جاری به ۱۳ میلیون تن رسیده است.طبق آمار، در 
هفت ماهه نخست امسال تولید مقاطع طویل فولادی و شمش فولاد )فولاد 
میانی( نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ترتیب رشد ۰.۵ و ۰.۷ درصدی 
داشته اند.  تولید مقاطع طویل فولادی هفت میلیون و ۴۸۹ هزار تن و تولید 
شمش فولاد ۱۸ میلیون و ۴۹۷ هزار تن در مجموع هفت ماهه امسال ثبت 
شده است؛ این درحالیست که در مدت مشابه سال گذشته به ترتیب هفت 
میلیون و ۴۵۲ هزار تن مقاطع طویل فولادی و ۱۸ میلیون و ۳۴۶ هزار تن 

شمش فولاد در کشور به تولید رسیده بود.

با هم برای ثبات و توسعه اقتصادی

چند و چون شناسه دار شدن محصولات کشاورزی

اجلاس ســران اکو در تاشــکند با شــعار »با هم برای ثبات و 
توســعه اقتصادی« با حضور روسای جمهوری کشورهای عضو 
برگزار و این نشست تاییدی آشکار بر عزم کشورهای عضو اکو 
برای گســترش مشارکت همه جانبه در مسیر توسعه مشترک 
دانسته شد.به گزارش ایسنا، موضوعات توسعه بیشتر تجارت، 
اقتصادی، سرمایه گذاری، حمل ونقل، ارتباطات و همکاری های 
بشردوستانه در چارچوب اکو و همچنین امکان بهبود مکانیسم 
فعالیــت این ســاختار چندجانبه در دســتور کار این اجلاس 
بود.رئیس جمهور ازبکســتان در ســخنان خوشامدگویی خود 
در شــروع اجلاس، نشســت کنونی را تاییدی آشــکار بر عزم 
کشــورهای عضو اکو برای گسترش مشــارکت همه جانبه در 
مسیر توسعه مشترک دانست.دقیقا دو سال پیش پانزدهمین 
اجلاس ســران سازمان در عشــق آباد برگزار شد و تصمیمات 
مهمی که در نشســت ترکمنستان گرفته شد، نفس تازه ای به 
فعالیت های این ساختار بخشید. تاکید ویژه بر کار همه جانبه 
جاری برای اصــلاح و بهبود کارایی اکو و رشــد اقتدار آن در 
عرصه بین المللی شــد.رهبر جمهور ازبکســتان به ویژه تأکید 
کــرد که اجلاس تاریخی کنونی و نتایج آن به تثبیت بیشــتر 
ســازمان به عنوان یک ســاختار مؤثر و کارآمد و رساندن این 
مشارکت چند جانبه به سطوح جدید کمک خواهد کرد.سردار 
بردی محمداف، رئیس جمهور ترکمنستان هم برگزاری نشست 

کنونی سران را در زمانی دانست که ما مستقیماً با چالش های 
جدی ژئوپلیتیکی روبرو هستیم که تأثیر مستقیمی بر توسعه 
و روند اقتصاد جهانی دارد و در عین حال این چالش ها علیرغم 
وجود ماهیت پیچیده آنها، چشم اندازهای جدیدی را باز می کند. 
همانطور که تاکید شد، موضوعاتی مانند استفاده سازنده و موثر 
از این فرصت ها، استفاده از تمامی مزیت های مطلوب سازمان 
همکاری های اقتصادی در بستر تحولات ژئواکونومیک مدرن، 
باید به وظیفه کلیدی اکو در آینده نزدیک تبدیل شود. در این 
راستا رئیس ترکمنستان وجود تمامی شرایط لازم را اعلام کرد.

او بر این موضوع تاکید کرد که بر اســاس اسناد، تصمیمات و 
توافقات اتخاذ شده در پانزدهمین اجلاس سران، باید به سرعت 
حوزه هــای اصلی تعامل را تعیین و موضوعات مهم را تحلیل و 
اجرای عملی آنها را آغاز کنیم. وی تمرکز بر برخی از جنبه های 
کلیــدی را که در حــال حاضر اهمیت ویژه ای دارد، مناســب 
دانست.به گفته او در سال ۲۰۲۱، ترکمنستان در دوران ریاست 
خود بر سازمان همکاری اقتصادی، شروع به ایجاد کریدورهای 
اقتصادی در منطقه اکو را پیشنهاد کرد که به عنوان سیستمی 
از مسیرهای اصلی پایدار برای ارتقای توسعه در کالاها، خدمات 
و منابع مالی نظر گرفته می شــود. به منظور افزایش مبادلات 
تجاری بین کشــورهای سازمان، خاطرنشان شــد که باید از 
فرصت های تجاری فرامرزی و منطقه ای به طور فعال استفاده 

شود.در این زمینه، تجربه ارزشــمند، سنت ها و آداب و رسوم 
چند صد ســاله وجود دارد که بــا در نظر گرفتن واقعیت های 
زمانه نیاز به احیا، اســتفاده و غنی سازی دارد. برای انجام این 
کار، ایجاد یک محیط فرامرزی مطلوب و تحریک همکاری های 
منطقه ای ضروری است که نشان دهنده سیستمی از مزیت ها 
و اولویت های قراردادی است.بر این اساس اعلام شد که بدیهی 
است که مشارکت اقتصادی مشترک با حضور شبکه های حمل 
ونقل و ارتباطــات مدرن که کاملًا کل فضای اکو را پوشــش 
می دهد با موفقیت توسعه یافته و واقعاً مؤثر خواهد بود. اهمیت 
کریدورهــای حمل و نقل اوراســیا به عنــوان نیروی محرکه 
برای شــکوفایی کل قاره به وضوح تأیید و افزایش یافته و این 
سازمان در این کار جایگاه کلیدی دارد؛ ساخت جاده ها، پل ها، 
هاب ها، انبارها، پایانه ها و سایر سازه ها که از تاسیسات زیربنایی 
مهم هســتند به عنوان یکــی از زمینه هــای اصلی همکاری 
تلقی می شوند.ترکمنســتان همچنین توجه ویژه ای به ایجاد 
کریدورهای حمل و نقل و ترانزیتی بین منطقه ای با کشورهای 
اکــو دارد و در میــان حوزه های اولویــت دار، موضوعات ایجاد 
حمــل ونقل بار چندوجهی از چین از طریق آســیای مرکزی 
با دسترسی به بنادر دریای خزر، خلیج فارس و دریای سیاه را 
برجسته می کند. در کنار این موضوع، اهمیت اجرای دیپلماسی 
حمل ونقل هدفمند و هماهنگ در عرصه بین المللی، همکاری 

فعال با کمیســیون اقتصادی ســازمان ملل متحد برای اروپا، 
کمیســیون اقتصادی و اجتماعی سازمان ملل متحد برای آسیا 
و اقیانوسیه و ســازمان های حمل ونقل بین المللی و منطقه ای 
برای سازمان اهمیت یافت و مورد تاکید قرار گرفت.چشم انداز 
۲۰۲۵ اکو چیست؟انورالحق کاکر، نخست وزیر موقت پاکستان، 
در ســخنرانی خود در شــانزدهمین اجلاس ســران سازمان 
همکاری اقتصادی )اکو(، بر حمایت و تعهد مســتمر پاکستان 
به چشم انداز اکو برای رشد و توسعه منطقه ای تاکید کرد. وی 
همچنین بر اهمیت رشــد و توسعه منطقه ای بین کشورهای 
عضو بــه ویژه برای ارتقــای تجارت، ســرمایه گذاری، اتصال، 
توسعه حمل و نقل، زیرساخت های ارتباطی و توسعه اقتصادی 
پایدار تاکید کرد.او رویکرد اکو مبتنی بر کریدور برای افزایش 
ارتباطات منطقه ای را حیاتی دانســت که تحقق موفقیت آمیز 
توافقنامه چارچوب حمل و نقل ترانزیت )TTFA( در پروژه هایی 
مانند کریدور راه آهن و راه آهن اســلام آباد- تهران-استانبول، 
پتانسیل اقتصادی کل منطقه را آزاد می کند.بر اساس گزارش 
دیپلماتیسین ســایت، نخست وزیر موقت پاکستان، همچنین 
در حاشــیه این اجلاس با رهبران کشــورهای عضو گفت وگو 
داشت و بمباران بی وقفه و مرگبار غزه توسط نیروهای اشغالگر 
رژیم صهیونیســتی را به شدت محکوم کرد و به طور خاص از 
کشــتار زنان و کودکان و حملات هدفمند به بیمارستان های 
غزه انتقاد کرد و خواستار حل مسالمت آمیز مسئله فلسطین بر 
اساس قطعنامه های مربوطه شورای امنیت و سازمان همکاری 
اسلامی شد.وی همچنین بر بیگانه هراسی و اسلام هراسی رو به 
رشــد تأکید کرد و توجه بین المللی را برای ایجاد بازدارندگی 
سیاســی و حقوقی در برابر ظهور نفرت انگیز اسلام هراســی و 
در عیــن حال تقویت احترام متقابــل، هماهنگی بین ادیان و 
همزیستی مســالمت آمیز دعوت کرد.طبق گزارش mfa، انرژی 
یکــی دیگر از موارد مهم فعالیت مشــترک در این اجلاس نام 
گرفت. این واقعیت که بازارهای انرژی جهان در وضعیت ناپایدار 
جهانــی قرار دارند، حکم می کند که یکی از وظایف اصلی اکو، 
توسعه یک مدل مناســب و موثر همکاری است. سردار بردی 
محمداف با تاکید بر اینکه ترکمنســتان تعدادی پروژه بزرگ 
انرژی را ارائه کرده اســت که برخی از کشورهای اکو نیز در آن 
مشارکت دارند، از کشورهای شریک دعوت کرد تا همکاری در 
بخش انرژی را گســترش دهند تا سیستم تامین انرژی شامل 
اکو ایجاد شود.ترکمنستان به نوبه خود اعلام آمادگی کرد تا از 
طریق ظرفیت های موجود و ظرفیت هایی که در آینده ساخته 
خواهد شد، حجم عرضه گاز طبیعی و برق به کشورهای اکو را 
افزایش دهد.همچنین پیشنهادهایی برای توسعه ابزارهای مؤثر 
برای بهبود تجارت منطقه ای، به ویژه، مانند توافقنامه تجارت اکو 
)ECOTA( و استراتژی تسهیل تجارت به منظور افزایش حجم 

تجارت بین کشورهای عضو سازمان ارائه شد.

معاون امــور باغبانی وزارت جهاد کشــاورزی گفت: با اجرای 
قانون شناسه دار کردن محصولات کشاورزی، مصرف  کنندگان 
میوه های ایرانــی قبل از خرید می توانند از همه مشــخصات 
محصول مطلع شوند. تاکنون نیز ۵۲ هزار و ۱۸۰ بهره بردار در 
سامانه باغات کشور )سبک( ثبت نام کرده اند.به گزارش ایسنا، 
قاســم پیشه ور جزئیات طرح شناســنامه دار شدن محصولات 
کشاورزی را تشریح کرد و گفت: یکی از دغدغه های کشاورزان 
و بازارهــای هدف نبود آمار دقیق قابل اتــکا بود تا بتوانیم بر 
اســاس آن برنامه ریزی داشته  باشــیم.   وظیفه ای که وزارت 
جهادکشاورزی بر اساس قانون بر عهده اتاق اصناف کشاورزی 
گذاشته  شناســنامه دار کردن محصولات کشاورزی است که 
فعــلا در فاز یک برای محصولات باغی در نظر گرفته شــده و 
در فازهــای دیگر نیز در محصولات دیگــر ورود خواهیم کرد.

وی ادامــه داد: در این طرح هر کشــاورزی که محصول تولید 
می کند قبل از تولید باید شناســنامه بگیرد کــه این فرآیند 
می تواند از طریق ثبت نام به وســیله گوشــی همــراه در اتاق 
اصناف کشــاورزی باشد. این یعنی کشاورز اطلاعات اولیه خود 

را وارد ســامانه می کند، کارشناسان اتاق اصناف هر شهرستان 
آن را بررســی می کنند، کارشناسان اطلاعات زمین را برداشت 
می کنند، در ســامانه بارگذاری  می کنند و به وســیله ماهواره 
نیز اطلاعات لازم برداشــت می شــود و پس از تطبیق، پروانه 
محصول کشــاورزی قبل از کاشــت برای آن صادر می شــود. 
چون اعتبار پروانه یکســاله اســت بعد از کاشت باید هر سال 
توسط کارشناس رصد شــود.رئیس اتاق اصناف کشاورزی که 
در یک برنامه تلویزیونی صحبت می کرد در پاسخ به اینکه اگر 
برخی کشــاورزان اقدام به ثبت اطلاعات خود و دریافت پروانه 
نکنند آیا امکان تولید وجود ندارد؟ گفت: دولت در قانون اعلام 
کرده است که خدمات به کشــاورزانی داده می شود که دارای 
این پروانه باشد.به گفته وی محصولی که از این فرآیند بیرون 
می آید دارای کد شناسه محصول بوده و در بازار نیز قابل رصد 
و پیگیری اســت؛ بــه طوری که هر مصرف کننــده به راحتی 
می تواند با این کد به وســیله گوشی همراه خود تمام اطلاعات 
محصول اعم از محل تولید، ابعاد زمین، ســم و کود و بذر را به 
دســت بیاورد.پیشــه ور اضافه کرد: به وسیله این طرح میزان 

تولید محصولات کشاورزی استحصال می شود و این اطلاعات 
در دسترس تصمیم گیران دولت قرار می گیرد تا بتوانند تنظیم 
بازار را نیز به راحتی انجام دهند.وی در ادامه گفت: استان های 
فارس، اصفهان و مازندران بیشترین میزان پیشرفت را در طرح 
داشــتند. طرح تازه آغاز شده و همه دســتگاه ها باید پای کار 
بیایند.همه عملیات  کشــاورزی باید قابل رصد باشــد در ادامه 
محمد مهــدی برومندی -  معاون امــور باغبانی وزارت جهاد 
کشاورزی - در پاسخ به اینکه چه سازوکاری برای اجرای طرح 
پیش بینی شده اســت؟ گفت: سلامت غذا یکی از دغدغه های 
مهم مصرف کنندگان است، بنابراین هم در اسناد بالادستی به 
ویژه سیاست های ابلاغی رهبر معظم انقلاب در بخش سلامت، 
در برنامه ششم توســعه، در قانون افزایش بهره وری کشاورزی 
و همینطور اخیرا در  برنامه هفتم توســعه تکلیف شــده است 
که نسبت به شناســه دار کردن و شناسنامه دار کردن تولید از 
مبدا تا ســفره اقدام کنیم و ما نیــز آن را آغاز کردیم.وی ادامه 
داد: تاکنون ۵۲ هزار و ۱۸۰ بهره بردار در ســامانه باغات کشور 
)سبک( ثبت نام کرده اند که سطحی بالغ بر ۱۹۰ هزار هکتار از 
باغات کشور را شامل می شــود. از حدود ۱۵۲ هزار هکتار آن 
بازدید شــده که متعلق به ۴۸ هــزار و ۲۸۲ نفر از بهره برداران 
است.  معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه 
سه میلیون هکتار باغ در کشور داریم، گفت: باید همه این باغات 
شناسنامه دار شوند. در مورد گلخانه ها از یکسال و نیم پیش کار 
آغاز شــد و بیش از ۳۰۰۰ گلخانه خوب کشــور دارای شناسه 
است و محصولاتشان قابل رهگیری است.وی عنوان کرد: باید 
از بسترهای تولید صیانت کنیم و از مبدا  تا بازار همه عملیات 
کشــاورزی قابل رصد باشد.برومندی در پاسخ به این سوال که 
آیا برخی از زمین های کشــاورزی که سند ندارند در این طرح 
مشکل دار خواهند شد؟ گفت: مشکلی ایجاد نخواهد شد. برای 
همه بســترهای تولید شناسه صادر می شــود. البته باید همه 
قوانین و مقررات ثبت اسناد رعایت شود، اما در شناسنامه ای که 
صادر می شــود محل دقیق باغ و مزرعه، گونه های کشت شده، 
منابع  آبی، سیســتم های آبیاری، مقابله با آفات و بیماری ها و... 

ثبت می شود و قابل رهگیری است.

یکی از شرکت های دانش بنیان نسل سوم مکمل های خوراک دام را در کشور توسعه داد که علاوه بر جذب بالا، حساسیت 
به دما و رطوبت در آن حذف شــده اســت.به گزارش ایسنا، فاطمه سقطچی، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان با بیان 
اینکه ۶۰ درصد از هزینه های شــرکت های حوزه دام و طیور مربوط به خوراک اســت، گفت: ما با توسعه یک محصول 
نانویی، مکمل خوراک دامی ارائه کرده ایم که علاوه بر کاهش هزینه های خوراک دام، اثربخشی و جذب بالاتری نسبت به 
مکمل های رایج دارد.سقطچی خاطر نشان کرد: ما تولیدکننده نسل سوم مکمل معدنی خوراک دام هستیم که با فناوری  
نانو این محصول را به تولید رساندیم. استفاده از مکمل ها در حال حاضر یک نیاز در صنعت است و پیش از این مکمل های 
نسل اول و دوم ارائه شده بود.وی با بیان اینکه در نسل اول مکمل های دامی، ترکیبات معدنی از معادن استخراج می شد و 
مورد استفاده قرار می گرفت، اظهار کرد: این مکمل ها جذب کم و آلودگی زیادی داشتند و برای رفع این چالش در نسل 
دوم از کیلاته کننده ها اســتفاده شــد که جذب مکمل ها افزایش یافت، اما تداخل جذبی و حساسیت به دما و رطوبت به عنوان عامل مشکل زا وجود داشت. مدیرعامل 
این شرکت دانش بنیان افزود: یک شرکت آمریکایی -هلندی، بعد از ۱۰ سال تحقیق و توسعه نسل سوم مکمل ها را تولید کرد و به بیش از ۹۰ کشور صادر کرد و ما 
نیز بر اساس آن نسل سوم مکمل های معدنی خوراک دام را توسعه دادیم.به گفته وی، در نسل سوم مکمل خوراک دام علاوه بر وجود مزیت های نسل های پیشین، 
حساسیت این مکمل ها به دما و رطوبت حذف شد.به نقل از ستاد نانو، مدیرعامل این شرکت دانش بنیان تاکید کرد: با توجه به این که بیشترین هزینه در کسب و کار 

دام و طیور مربوط به خوراک است، با افزایش بهره وری و کاهش هزینه می توان کمک شایانی به این صنعت کرد.

ایسنا/خوزســتان با حضور استاندار خوزســتان و مدیرعامل شرکت آبفای استان دو پروژه مهم آبرسانی و بازسازی مخزن ۵۰ 
هزار متر مکعبی در شهرســتان مسجدسلیمان کلنگ زنی شد.محمدرضا کرمی نژاد در مراسم کلنگ زنی پروژه های آبرسانی 
مسجدســلیمان که امروز ۱۸ آبان ماه با حضور حسینی محراب استاندار خوزستان در مسجدسلیمان برگزار شد، اظهار کرد: 
حل مشکل تامین آب پایدار شهرستان مسجدسلیمان در دستور کار شرکت آب و فاضلاب خوزستان است که با تکمیل این 
دو پروژه مشکل پایداری آب شرب شهرستان مسجدسلیمان برطرف می شود.به گزارش ایسنا، وی افزود: در بخش اول اجرای 

پروژه ها امروز کلنگ زنی اجرای فاز یک خطوط اصلی، انتقال و شبکه توزیع و انشعابات آب شهر مسجدسلیمان به طول ۴۹ کیلومتر با اعتبار ۱۷۵ میلیارد تومان و 
تعداد ۸ هزار انشعاب انجام شد.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان بیان کرد: این پروژه ها با هدف پایداری آب شهرستان مسجدسلیمان و ۲۴ ساعته شدن آب 
شرب این شهرستان اجرایی شده و تاکنون ۷۵ درصد شبکه آب شرب این شهرستان تکمیل شده است.کرمی نژاد تصریح کرد: در پروژه دوم نیز احداث مخازن بتنی 
و طرح علاج بخشی و خطوط انتقال آب و بازسازی مخزن ۵۰ هزار متر مکعبی سرگچ مسجدسلیمان از امروز آغاز شد.وی بیان کرد: این پروژه با اعتبار ۲۷۰ میلیارد 
تومان و ۴ مخزن بتنی مجزا احداث می شــود؛ ســاخت این مخازن با هدف توزیع پایدار آب در این شهرستان انجام می شود.کرمی نژاد به پروژه های فعال آبرسانی در 
شهرستان مسجدسلیمان اشاره کرد و گفت: در حال حاضر دو پروژه آبرسانی در شهرستان مسجدسلیمان در حال اجرا است که یکی از این پروژه ها آبرسانی به ۱۶ 
روستا با اجرای خط انتقال توبوزون به بتوند در فاز اول با اعتبار ۳۰ میلیارد تومان است.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان خاطرنشان کرد: پروژه دیگر آبرسانی 
به مجموعه روستای تمبی به چشم فراخ است که توسط بسیج سازندگی با اعتبار۹۲ میلیارد تومان در حال اجرا است که با اجرای این پروژه  ۲۷ روستا از آب شرب 

پایدار بهره مند می شوند.

در راستای ۲۴ ساعته شدن آب شرب انجام شد؛کاهش هزینه های تامین خوراک دام با فناوری نانو

آغاز ۲ پروژه آبرسانی در مسجدسلیمان با حضور استاندار

۳۵۰ هزار تومان دیگر از 
بهای سکه ریخت

رئیــس اتحادیه طــلا  و جواهر 
تهــران از ادامــه روند کاهش 
قیمت سکه و طلا در بازارهای 
داخلی در پــی کاهش قیمت 
طلا در بازارهای جهانی  و تعادل 
نــرخ ارز در داخل خبر داد و بر 
حصول ثبات نسبی در بازار طی 
یک مــاه اخیر و رکود مجدد بر 
بازار تاکید کرد.نادر بذرافشــان در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با وضعیت 
یک هفته اخیر بازار ســکه و طلای داخلی، اظهــار کرد: در هفته ای که 
گذشــت، در بازارهای جهانی شاهد کاهش ۳۷ دلاری اونس جهانی طلا 
بودیم کــه در حال حاضر نرخ ۱۹۵۶ دلاری را ثبت کرده اســت.رئیس 
اتحادیه طلا و جواهر تهــران ادامه  داد: در بازارهای داخلی نیز نرخ ارز از 
ثبات نسبی برخوردار بود و نوســان کاهشی را تجربه کرد؛ براین اساس 
روند کاهش قیمت ها در بازار سکه و طلا را داشتیم.وی در رابطه با آخرین 
قیمت معاملاتی سکه و طلا در بازار روز گذشته )پنجشنبه( و تغییرات آن  
نسبت به ابتدای هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام طرح جدید در این هفته 
بــا ۳۵۰ هزار تومان کاهش قیمت، در آخرین معاملات روز پایانی هفته، 
۲۹ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان تعیین قیمت شــد. سکه تمام طرح قدیم 
نیــز با ۱۰۰ هزار تومان کاهش هفتگی به ۲۵ میلیون و ۴۵۰ هزار تومان 
در پایان هفته رســید. نیم سکه نیز کاهش ۱۰۰ هزار تومانی را نسبت به 
ابتــدای هفته تجربه کرد و در پایان هفته ۱۵ میلیون و ۲۵۰ هزار تومان 
دادوســتد شد. ربع سکه نیز با کاهش ۲۰۰ هزار تومانی نسبت به ابتدای 
هفته ۱۰ میلیون و ۳۵۰ هزار تومان قیمت داشت.  سکه های یک گرمی 
بانک مرکزی اما بدون تغییر نسبت به ابتدای هفته ماند و در پایان هفته 

به پنج میلیون و ۷۰۰ هزار تومان معامله شد.

دستورالعمل کنترل بیماری های 
طیور منتشر شد

سرپرســت دفتر بهداشــت و مدیریت بیماری های طیور، عسل و کرم ابریشم 
اقدامات بهداشتی لازم در واحدهای پرورشی طیور و مراکز وابسته برای کنترل 
بیماری ها را اعلام کرد. به گزارش ایسنا، در متن نامه سرپرست دفتر بهداشت 
و بیماری های طیور سازمان دامپزشکی کشور به مدیران کل دامپزشکی استان 
های سراســر کشور آمده است: با عنایت به شــرایط خاص و تغییرات جوی 
فصل، رعایت ضوابط پیشــگیری از وقوع اپیدمــی ها و همچنین لزوم اصلاح 
ســاختار بهداشتی واحدهای پرورش طیور و تقویت معیارهای امنیت زیستی 
در واحدهای پرورش طیور و مراکز وابســته، خواهشــمند است ترتیبی اتخاذ 
شود تا موارد زیر در استان با حساسیت پیگیری و اجرا شود.۱- ممیزی دقیق 
و جدی واحدهای مولد طیور و بوقلمون و تخمگذار تجاری بر اســاس ضوابط 
اعلام شــده و الزام به رفع هرگونه نقایص موجود در این واحدها۲- بررســی 
فرایند بی خطرسازی کود مرغی در واحدهای پرورش طیور و لزوم حمل و نقل 
آن پس از فرآوری و بی خطرسازی آن۳-تشدید نظارت بهداشتی بر کشتارگاه 
های طیور بویژه نظارت بر اجرای عملیات ضد عفونی کامل و موثر خودروهای 
ورودی و خروجی و قفس های حمل طیور زنده۴- همکاری با تشــکل های 
صنفی استان و استفاده از ظرفیت آنها در پیشگیری و کنترل بیماری و دعوت 
از آنها در جلسات ذیربط۵- تشدید نظارت های بهداشتی بر حمل و نقل طیور 
و فرآورده های آن۶- تأکید مجدد بر ضد عفونی خودروهای حمل نهاده ها و 
خوراک آماده در کارخانجات تولید خوراک طیور۷-تأکید مجدد بر حضور فعال 
مسئولین فنی بهداشتی در واحدهای پرورش طیور و گزارش مستمر هرگونه 
تغییر در شــرایط گله به دامپزشکی ۸- اطلاع رســانی و ارائه نکات آموزشی 
مرتبط با پیشــگیری از بیماری با استفاده از ابزارهای غیرحضوری۹-پیگیری 

اخذ گواهی بهداشتی حمل تخم مرغ نطفه دار در کارخانجات جوجه کشی
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از خوشــه کهکشانی MACS۰۴۱۶ به عنوان درخت کریسمس کیهانی یاد 
می شود، زیرا رنگارنگ است و نورهایی درون آن سوسو می زنند.به گزارش 
ایســنا و به نقل از اسپیس، تلسکوپ فضایی جیمز وب )JWST(  به تازگی 
باعث شادی اخترشناســان شده است، زیرا به آنها این امکان را داده که از 
یک خوشه رنگارنگ دوردســت از کهکشان ها که »خوشه کیهانی درخت 
کریسمس« نامیده  می شــود، تصویربرداری کنند.در این خوشه، تلسکوپ 
فضایی جیمز وب »چراغ های کریســمس« سوسوزن را به شکل ۱۴ جرم 
گذرا جدید کشف کرده است. این خوشه MACS۰۴۱۶ نام دارد و در فاصله 
 Haojing( ۴.۳ میلیارد سال نوری از زمین قرار گرفته است.هائوجینگ یان
Yan(، دانشیار دپارتمان فیزیک و نجوم دانشگاه میسوری در بیانیه ای گفت: 
ما MACS۰۴۱۶ را خوشه کیهانی درخت کریسمس می نامیم، هم به دلیل 
رنگارنگ بودن آن و هم به دلیل نورهای سوســوزن که درون آن می بینیم. 
اجرام گذرا آن دسته از اجرامی در فضا مانند ستارگان منفرد هستند که به 
نظر می رسد به طور ناگهانی، روشن و سپس محو می شوند.مشاهده بسیاری 
از اجرام گذرا در این کهکشــان با همکاری جیمز وب با تلســکوپ فضایی 
هابل به دست آمد.نور خوشه کهکشانی درخت کریسمس زمانی سفر خود 
را در سراســر کیهان آغاز کرد که منظومه شمسی که اکنون ۴.۶ میلیارد 
ســال سن دارد، به تازگی شکل گرفته بود و تنها حدود ۳۰۰ میلیون سال 
سن داشت. این موضوع معمولا باعث می شود که نور آن حتی برای جیمز 
وب هم بیش از حد ضعیف باشد، اما ترفند کوچکی که آلبرت اینشتین آن 
را بیان کرد، مشــاهده این درخت کریسمس کیهانی را کمی آسان تر کرد.

اینشــتین در نظریه نسبیت عام خود در سال ۱۹۱۵ که به ماهیت گرانش 
مربوط می شــود، گفته است: اجســام با جرم زیاد باید بافت فضا و زمان را 
بچرخانند و به عنوان یک موجود واحد به نام فضا-زمان با هم یکی شــوند 
و انحنایی ایجاد کنند که ما بــه عنوان گرانش تجربه می کنیم و هنگامی 
که هر چیزی از جمله نور از این مناطق منحنی فضا می گذرد، مســیر آن 
منحرف و منحنی می شــود.هر چه به این مناطق نزدیک تر شوید انحنای 
شــدیدتری را تجربه می کنید.در نتیجه، هنگامی که جسمی از بین زمین 
و منبع نوری دوری عبور می کند، زمان زیادی طول می کشــد که نور آن 
شــیء پس زمینه به ما برسد، زیرا مسیر آن به دلیل انحنای ایجاد شده از 
یک خط مســتقیم پیروی نمی کند. این در نهایت می تواند باعث شود که 
آن شــیء پس زمینه از نقطه نظر ما تقویت شده به نظر برسد. این مفهوم 
»همگرایی گرانشی« نامیده می شود، زیرا جسم مداخله کننده به عنوان یک 
ذره بین طبیعی و کیهانی عمل می کند.جیمز وب با موفقیت از این پدیده 
بهره برده اســت تا برخی از کهکشان های اولیه جهان را ببیند و تصویر آن 
از خوشه کیهانی درخت کریسمس آخرین نمونه از آن است.یک هیولا در 
درخت کریسمس؟این اجرام گذرا توسط یان و گروهش در حالی یافت شد 
که آن ها در حال بررسی چهار مجموعه از تصاویر گرفته شده توسط جیمز 
 JWST PEARLS وب در طــی حدود چهار ماه، به عنوان بخشــی از برنامه
GTO ۱۱۷۶  بودند. این گروه دو جرم در این تصاویر را به عنوان انفجارهای 
ابرنواختری شناسایی کرده اند که با رسیدن ستاره ها به پایان عمرشان اتفاق 
می افتد. یان از این نتیجه هیجان زده شــده است، زیرا او و گروهش اکنون 
می توانند از این ابرنواخترها برای مطالعه کهکشان هایی که انفجارها در آنها 
رخ می دهند، استفاده کنند.اخترشناسان همچنین مورد خارق العاده دیگری 
را در خوشــه کهکشان درخت کریســمس یافتند. یک ستاره هیولایی در 
یک کهکشــان که شبیه به زمانی اســت که جهان تنها سه میلیارد سال 
سن داشت. آن ها نام ستاره را از روی شب پره هیولایی داستان های علمی 

تخیلی ژاپنی »موترا« گذاشته اند.

تلسکوپ »جیمز وب« تصویری از یک 
درخت کریسمس کیهانی گرفت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

خبر ها و تنش درون آن ها!

جی ام سی سیرا جکال با 650 اسب بخار قدرت؛ به دنبال شکار فورد رپتور!

شــرکت پکس پاور از پروژه جدید خود یعنی جی ام ســی سیرا جکال رونمایی کرد. این وانت که هم اکنون ۶۵۰ اسب بخار قدرت دارد به دنبال رقابت با 
 ۱۵۰-F نام های مشهوری همچون فورد رپتور خواهد بود. در حال حاضر حرف اول را در کلاس وانت های پرقدرت و فول سایز خودروهایی همچون فورد
رپتور و رم TRX ۱۵۰۰ می زنند و شاید خودرویی همچون جی ام سی سیرا بهترین گزینه در بازار نباشد. البته کمپانی پکس پاور با محصول جدید خود 
می تواند دیدگاه ها درباره این وانت پیکاپ آمریکایی را تغییر دهد. شرکت یاد شده پکیج های آفرود جکال خود را برای سیرا مدل ۲۰۲۲ تا ۲۰۲۴ معرفی 
کرده است. این پکیج شامل کیت بدنه خشن تر و بهبود قوای محرکه خواهد بود. ابتدا بیایید نگاهی به تغییرات ظاهری سیرا جکال پکس پاور بیندازیم. 
پکس پاور کیت بدنه پهن پیکری را روی سیرا سوار کرده و برخی آپشن ها نیز در دسترس خریداران هستند که از جمله آن ها می توان به کاپوت جدید 

و سپرهای آفرود اشاره کرد.

پیروزی یاران جواد کریمی در مسابقات انتخابی لیگ قهرمانان اروپا

تیم والیبال آرکادا گالاتی در اولین مسابقه اش در انتخابی لیگ قهرمانان اروپا به پیروزی دست یافت.به گزارش ایسنا، در مسابقات انتخابی لیگ 
قهرمانان اروپا، تیم والیبال آرکادا گالاتی، قهرمان لیگ والیبال رومانی، به مصاف پرومتی رفت که این بازی با پیروزی سه بر صفر گالاتی همراه 
بود. این بازی در سه ست و به ترتیب با نتایج ۲۵ بر ۱۵، ۲۵ بر ۲۱ و ۲۵ بر ۱۴ به سود تیم گالاتی به پایان یافت.جواد کریمی، پاسور تیم 
ملی والیبال ایران، که در سال جاری برای آرکادا گالاتی بازی می کند، در این بازی توانست سه امتیاز را برای تیمش به دست آورد. ملی پوش 
والیبال ایران یک امتیاز از حمله و دو امتیاز از سرویس به دست آورد تا یارانش موفق شوند به بردی قاطع دست پیدا کنند.به گزارش ایسنا، 
مسابقات انتخابی والیبال لیگ  قهرمانان اروپا در دو گروه چهارتیمی در حال برگزاری است. تیم های صدرنشین و برتر این رقابت ها مستقیما 

به دور گروهی لیگ  قهرمانان اروپا صعود خواهند کرد.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب گودال
پیان هی یونگ نویســنده کتاب گودال متولد ۱۹۷۲ یکی از 
نویســندگان مطرح کره جنوبی است. او مدرک کارشناسی 
خود را در نویسندگی خلاق و مدرک کارشناسی ارشد خود 
را در ادبیات کره ای از دانشــگاه هانیانگ دریافت کرد. او در 
حال حاضر در دانشگاه میونگجی نویسندگی خلاق تدریس 
می کند و ساکن شهر سئول است. رمان پرفروش »گودال« 
که روایتی است ماهرانه و دلهره آور از تجربه ی حس تنهایی 
و انزوا در ســال ۲۰۱۷ برنده ی جایزه ی »شرلی جکسون« 
شد. اوگی – شخصیت اصلی کتاب – پس از هشت ماه از کما 
بیرون می آید. از فضای سرد بیمارستان و خاطرات کم رمقی 
که برایــش باقی مانده به خاطر می آورد که او و همســرش 
تصادفی مهیب را از ســر گذرانده اند. اوگی توانایی حرکتش 
را از دســت داده، همسرش اما زنده نمانده است. در روزهای 
پیــش رو اوگی درمی یابد تنها فــرد باقی مانده از خانواده ی 
کوچکش، مادرزنش است که اکنون سرپرست و به نوعی تیمارگر او شده است. ابتدا تصور می کنید که داستان 
درباره ی روزگار ســخت اوگی پس از تصادف و فلج شدنش است. یا حتی شاید درباره ی ارتباط برقرار کردن با 
مادرزن ساکت و گوشه گیرش باشد. مادزنی که تنها دلبستگی خود را در این دنیا از دست داده و داغدار مرگ 
دخترش اســت. زنی ســاکت، درون گرا و منزوی که تمام تلاشش را می کند تا اوگی کمبودی حس نکند. اما 
داستان حتی درباره ی فداکاری های این مادر داغ دیده هم نیست. برای درک بهتر داستان نیازمند دو دستاویز 
هســتیم. یکی ترجمه ی نام کتاب که اگر چه به انگلیسی the hole ترجمه شده، اما این واژه ی کره ای معنایی 
دیگر هم دارد. »تنها« یا »مردبیوه« ترجمه های دیگر پیشنهادی برای نام کتاب است. دومین نکته که می تواند 
به ما در درک بهتر کتاب کمک کند، دریافت و شناخت ما از ادبیات کره  جنوبی یا حتی اندک شناختی نسبت 
به ادبیات شرق آسیاست. اگر فیلمی کره ای دیده باشید )سوای فیلم و سریال های عاشقانه شان( یا داستانی از 
این سرزمین خوانده باشید می دانید که در ژانر وحشت یا معمایی ید طولایی دارند. جملات کوتاه، توصیف های 
اندک، توجه به درونیات و نیات شخصیت ها، ساختار چندلایه ی داستانی، پوست اندازی شخصیت های داستان، 

زخم های روانی و کشف حقایق زیر غبار زمان از ویژگی های بارز ادبیات کره محسوب می شود.

فدریکو فلینی 
نمی شــود حرف از بهترین کارگردانان ســینما به میان 
بیایــد و از فدریکو فلینی، کارگردان ایتالیایی مشــهور، 
یــادی نکنیم. فدریکو فلینــی و اینگمار برگمن -که در 
ادامه با او آشنا خواهیم شد- به نوعی قطب های سینمای 
پســا جنگ اروپایی در اواخر قــرن ۲۰ بودند. هر دوی 
آن هــا از کارگردانان معروف جهــان بودند که فیلم های 
کلاســیک متعددی ســاختند؛ فیلم هایی کــه هم در 
جلب نظر منتقدان موفق عمــل کردند و فروش خوبی 
در گیشــه داشتند و هم مرزهای ممکن و ناممکن را در 
ســینما جابجا کردند. فدریکو فلینی در سال ۱۹۲۰ در 
خانواده ای متوســط در ریمینی زاده شد. پدرش، اوربانو 
فلینی، فروشــندهٔ دوره گرد و کلی فروش بود و مادرش، 
آیدا باربیانی، زنی خانواده دوست و خانه دار بود.فدریکو از 
هنگام کودکی شیفتهٔ بازیگرانی بود که در نمایش بازی ها 
vaudeville و ســیرک ها هنرنمایی می کردند. در آینده، 
یادهای این خاطرات بر فیلم هایش تأثیر بسیار گذاشت. 
همچنین آموزش او در دبستان دینی کاتولیک از دیگر عوامل مؤثر بر او بود که به فیلم هایش هوایی 
خرده گیر از کلیسا و با این همه احساسی سرشار از معنویت می بخشید. دربارهٔ ریمینی فلینی نوشته: 
»ریمینــی آب و هوای عجیبی دارد؛ باد و بوران و مــه و باران های ناگهانی از ویژگی های آب و هوای 
آنجاســت. مردمش خرافاتی و متعصب هستند. با آداب و رسومی عجیب و تشریفات و سنن مذهبی 
باشکوه که فراوان در آنجا اجرا می شود. علاوه بر این ها، شهر دارای حالتی بسیار اسرارآمیز است. همه 
جای شــهر علایم تاریخ بیزانتن به چشــم می خورد و آن سوی آب ها، ســواحل ابری، دریای مرموز و 
خانه های سنگی واقع شده است و آن ها که بیوگرافی فلینی را می نویسند، جوان کنجکاو جستجوگری را 
به ما می شناسانند که در امتداد ساحل قدم می زند، در میخانه ها شراب می نوشد و ساعت ها در ایستگاه 
راه آهن مســافران را به نظاره می نشیند. گاهی برای مجلات کاریکاتور می کشد. زمانی دلقک سیرک 
می شــود و هر از گاه داستان های بی شرمانه را در مجلات به چاپ می رساند.«وی پس از زمانی کوتاه 
که به گزارشگری تبه کاری های شهر می پرداخت، در ششم فوریه ۱۹۳۸، نخستین کاریکاتور خویش 
را در روزنامهٔ دومینیکا دل کوریه به چاپ رســاند. در همان ســال از زادگاهش به سوی فلورانس و رم 
رهســپار می شود. همکاری او با سینما، با نوشتن طنزهایی برای هنرپیشه ای به نام آلدو فابریزی آغاز 
شد. در ۱۹۴۳ با جولیتا ماسینا ازدواج کرد. جولیتا در چندین فیلم او بازی کرد و فلینی او را والاترین 

الهام دهنده هنری خویش نامیده است.

فرهنگ

در مراســم بزرگداشــت اقبال لاهوری، او را شاعری 
خواندند که با اشعار فارســی خود عامل پیوند ایران 
و پاکستان شد.  به گزارش ایسنا به نقل از خردسرای 
فردوسی، همایش بزرگداشت اقبال لاهوری پنجشنبه، 
هجدهم آبان ماه ۱۴۰۲ به همت قطب علمی فردوسی 
و شاهنامه و سفارت پاکستان در ایران با عنوان "سرود 

زندگانی"، در سفارت پاکستان در ایران برگزار شد.
در بخش نخســت همایش، محمد شهریار، کنسول 
پاکســتان در ایران، به دو زبان فارســی و انگلیسی 
درباره چگونگی برگزاری این  همایش سخن گفت. او 
با ابراز خرسندی از این که توانسته است زبان فارسی 
را بیاموزد، از  محمدجعفر یاحقی، مدیر قطب علمی 
فردوســی و شاهنامه، برای هماهنگی های علمی این 
همایش سپاســگزاری کــرد.  در ادامه، محمدجعفر 
یاحقی به ویژگی های شــخصیتی و شعر اقبال اشاره 
کرد که توانســته اســت با اشعار فارســی خود عامل پیوند ایران و پاکستان باشد. او همچنین با 
معرفی بخش اقبال پژوهی دانشکده ادبیات و علوم انسانی درباره فعالیت های دانشجویان پاکستانی 
و ایرانی در این زمینه ســخن گفت.سخنرانی استادان زبان فارسی درباره شخصیت و شعر اقبال، 
بخش دیگری از این مراســم بود.غلامرضا حسنی، رییس دانشکده ادبیات و علوم انسانی دانشگاه 
فردوسی مشهد، درباره نگاه توحیدی و  وسعت قلمرو توحیدی شعر اقبال سخن گفت که سبب 
وحدت بخشیدن همه مسلمانان شده است. حکیمه دسترنجی، استاد دانشگاه پیام نور تهران، به 
هشت دوره اقبال پژوهی در ایران اشاره کرد. او که صاحب آثاری درباره اقبال نیز هست، این هشت 

دوره را با روند تاریخی، نگاه صاحب نظران و اقبال پژوهان به شعر و شخصیت اقبال واکاوی کرد.
در ادامه،  حامد مهراد درباره نوع نگاه اقبال به جوانان در شعر او سخن گفت و این که اقبال توانسته 
است در زمان خود نگاهی نوین و اندیشمندانه به مسائل اجتماعی و فرهنگی جوانان داشته باشد 

و آن ها را در شعرش بازنمایی کند.

آن چه در بزرگداشت اقبال لاهوری 
گذشت
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